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Protokół nr XXXVIII/2013 
z XXXVIII Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 10 grudnia 2013 r. 
 
W XXXVIII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: wójt gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, z-ca Wójta Andrzej Bożyk, sekretarz gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, skarbnik gminy – Mirosława Lica oraz radca prawny Robert Dargiewicz. 
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XXXVIII Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało 11 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Kto jest za przyjęciem porządku obrad? 
Pani Danuta Czerwińska – Komisja Rolnictwa wnosi o zdjęcie z porządku obrad z 
bloku uchwał punktu nr 11: projektu uchwały w sprawie o przystąpieniu do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Pruszcz Gdański – część wyżynna, fragmentu miejscowości Jagatowo, obręb 
geodezyjny Jagatowo. Komisja proponuje, aby najpierw rozpatrzyć wszystkie wnioski 
o zmianę planu zagospodarowania i dopiero potem sporządzić zmianę do planu.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- kto z państwa radnych jest za 
zdjęciem w/w projektu uchwały z porządku obrad?  
W głosowaniu wzięło udział  9 radnych, za zdjęciem projektu uchwały nr 11 w bloku 
uchwał XXXVIII Sesji głosowało 9 radnych.  
Kto jest za przyjęciem porządku obrad? 
W głosowaniu wzięło udział 9 radnych, za przyjęciem porządku obrad XXXVIII sesji 
Rady Gminy głosowało 9 radnych.   
 
4. Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Gminy. 
Jeżeli nie będę widział i słyszał uwag do protokołu, stwierdzę, że protokół z XXXVII 
Sesji został przyjęty. Czy ktoś z państwa chce wnieść uwagi do protokółu? Jeżeli nie, 
to stwierdzam, że Protokół z XXXVII Sesji Rady Gminy został przyjęty bez uwag.   
 
II. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – 11 listopada odbyła się uroczysta msza z 
okazji Dnia Niepodległości w kościele w Straszynie, a później w godzinach 
popołudniowych odbyła się wystawa w OKSiR Cieplewo „Ocalić od zapomnienia”.   
12 listopada mieliśmy spotkanie z firmą Alvater. W tej chwili kończymy pracę nad 
harmonogramem na cały rok 2014, żeby nie dochodziło do żadnych zmian. Myślę, że 
terminy będą zdecydowanie korzystniejsze i ułożone są w taki sposób, żeby tych 
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rejonów na terenie gminy było zdecydowanie więcej i te obszary z których firma 
odbiera śmieci, żeby były mniejsze.  
Zgodnie z naszymi zapowiedziami PSZOK w Będzieszynie ruszy od 2 stycznia, a w 
Rusocinie już działa punkt odbioru przesegregowanych frakcji czyli papier, szkło i 
plastik. Taki punkt będzie też uruchomiony dla części żuławskiej w Wiślinie. W 
związku z tym, że nie możemy dzielić zamówienia publicznego, bo zmieniły się 
przepisy, dlatego na początku roku zlecimy utwardzenie terenu w Wiślinie i myślę, że 
w szybkim czasie zacznie ten punkt w Wiślinie działać. Będzie się on mieścił obok 
OSP.  
13 listopada spotkaliśmy się z organizacjami pozarządowymi, gdzie omawialiśmy 
wspólne działania, jakie mogą nam pozwolić na to, żeby organizacje osiągały 
zdecydowanie więcej środków na swoje działania.  
15 listopada  spotkałam się z dyrektorem Czabańskim – PKP Nieruchomości Sp. z 
o.o. Ta firma współpracowała z nami przy dworcu w Straszynie,  a w tej chwili 
ubiegamy się jeszcze o 2 000 m² działki i chcielibyśmy ją przejąć nieodpłatnie, 
ponieważ doszliśmy do wniosku, że w momencie kiedy byłby otwarty ten dworzec, to 
tych miejsc na parkowanie będzie zdecydowanie za mało. Także jest szansa, że 
może uda nam się to uzyskać.  
Tego samego dnia miałam spotkanie w stowarzyszeniu Brać Rybacka. 2 grudnia 
mieliśmy też walne zgromadzenie, gdzie przeszła uchwała o jednorazowych 
składkach na rzecz stowarzyszenia. Znalazło to dobre przyjęcie wśród 
przedsiębiorców, którzy też brali udział w tym spotkaniu. Teraz będziemy 
obserwowali sytuację. Gminy mają najpóźniej do końca tego roku wpłacić min. 50 % 
tej stawki, a ma to być ogółem 121 tys. zł i w 2014 roku pozostała część. Wszystko 
jest więc na dobrej drodze.  
17 listopada odbyło się otwarcie placu rekreacji w Straszynie. Dziękuję wszystkim 
państwu, którzy brali w tym udział. Myślę, że ta inwestycja jest imponująca i jeszcze 
raz bardzo dziękuję za zaufanie w kwestii dofinansowania do budżetu.  
21 listopada spotkaliśmy się z urbanistką, która opracowuje dla nas różnego rodzaju 
plany zagospodarowania przestrzennego. Pracujemy nad zmianą terenu – 60 ha w 
miejscowości Straszyn. Jest to teren o niezwykle zróżnicowanym położeniu i wymaga 
szczególnej dbałości, mam tu na myśli zagospodarowanie wód opadowych. Pan Z-ca 
Wójta włączył się bardzo mocno  w te opracowania, żeby nie powstało żadne 
zagrożenie jeżeli chodzi o brak zabezpieczeń przeciwpowodziowych.  
23 listopada odbył się festiwal Św. Cecylii w Przejazdowie. Gratulujemy 
organizatorom pięknej imprezy. Mamy nadzieję, że ta impreza będzie się rozrastała.  
25 listopada spotkaliśmy się z panią poseł Hall. Od pewnego czasu rozmawiamy z 
posłami na terenie naszego województwa w celu znalezienia wsparcia, jeżeli chodzi 
o infrastrukturę oświatową i jej rozbudowę. Chcemy stworzyć też przekonanie, że 
naszej gminie warto pomóc w kolejnych inwestycjach, ponieważ uważam, że 
jesteśmy jedyną gminą w województwie pomorskim, która wykonała tak ogromny 
wysiłek, jeżeli chodzi o rozbudowę i modernizację infrastruktury oświatowej, gdzie 
inwestujemy bardzo duże środki i jednocześnie przed którą jest jeszcze tyle wyzwań.  
Rozmawiałam w tej sprawie również z panem wicewojewodą, ponieważ chcielibyśmy 
trochę pójść śladem budowy mostu w Krępcu i też spróbować zawalczyć o jakieś 
środki z rezerwy budżetowej. Nie wiem jaki będzie wydźwięk tego w Warszawie, 
kiedy zobaczą kolejny wniosek gminy Pruszcz Gdański, ale cały czas działamy w tym 
temacie.  
Mieliśmy również wewnętrzne spotkanie z naszymi pracownikami referatów, na temat 
przetargów w przyszłym roku. W tej chwili już przygotowujemy dokumentację do 
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pewnych zadań inwestycyjnych, ponieważ tak jak wcześniej mówił pan Wójt jest ich 
85 w przyszłym roku, a procedura przetargowa jest dość żmudnym zadaniem.  
27 listopada odbyło się spotkanie wspólnoty ulicy Starogardzkiej 67. Została wydana 
decyzja Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru Budowlanego o natychmiastowej 
rozbiórce i wspólnota podjęła nie jednogłośnie uchwałę na ten temat i te prace 
właśnie tam trwają.  
28 listopada spotkaliśmy się z i na wniosek mieszkańców osiedla Modre w sprawie 
wyjaśnienia własności nakładów, jakie zostały poczynione na budowę infrastruktury. 
Kolejne takie spotkanie zaplanowane jest po nowym roku. Brali w nim udział również 
przedstawiciele Nadzoru Budowlanego Starostwa.  
2 grudnia odbyło się spotkanie z Wicewojewodą.  
4 grudnia – spotkanie w sprawie bezdomnych. Zawsze tuż przed nadejściem zimy 
organizujemy taka odprawę z GOPS-em, ze Strażą Gminną. Przy okazji odbywa się 
też ogólnopolska akcja liczenia bezdomnych. W naszej gminie mamy takich osób 17. 
One są zabezpieczane, są w różnych ośrodkach i nimi zajmujemy się prawie cały 
rok. Wymagają oni naszej pomocy i koszt, jaki jest z tym związany to jest kwota 
ponad 100 tys. zł rocznie. Od dwóch do trzech osób przebywa jeszcze na ogródkach 
działkowych. Znamy te miejsca, to są osoby, które są w miarę bezpieczne i są przez 
nas co jakiś czas kontrolowane. Na spotkaniu z państwem sołtysami przekazaliśmy 
wszystkie telefony, w razie gdyby coś się działo albo pojawiłby się ktoś nowy.  
5 grudnia – 100 urodziny naszej mieszkanki – pani Cynkiel, która od 1946 r. mieszka 
na terenie gminy – w Przejazdowie. Życzyłabym wszystkim takiej kondycji, wyglądu i 
psychicznej świeżości na starość. Pani Cynkiel codziennie chodzi jeszcze z kijkami 
na spacery.  
6 grudnia otworzyliśmy most  w Krępcu. Dziękuję wszystkim, którzy wzięli udział w tej 
uroczystości. Dalsze inwestycje z nim związane będą się odbywać w przyszłym roku.  
Zmieściliśmy się też w terminie do rozliczenia z budżetem państwa, także wszystko 
znakomicie się udało.  
Wczoraj byłam w Warszawie, na spotkaniu w Ministerstwie Sportu, gdzie 
rozmawiałam na temat przyszłorocznych projektów, jakie będą przez Ministerstwo 
realizowane. Mamy kilka dokumentacji gotowych, które ewentualnie moglibyśmy  w 
tych działaniach wykorzystać. Później odbyło się spotkanie w którym również 
uczestniczyłam dotyczącym ogłoszenia wyników konkursu, który był organizowany 
przez Fundację Rozwoju Demokracji Lokalnej, na imprezę związaną z rozwojem 
społeczności lokalnej i nasza impreza Żuławski Tulipan uzyskała I wyróżnienie, a 
było 160 projektów. Wręczającymi nagrodę był pan profesor Regulski, ks. Boniecki, 
profesor Stępień, prezes fundacji pani Czartoryska, także naprawdę znakomite 
osobistości. Bardzo dużo ciepłych słów otrzymaliśmy na temat rodzącej się 
demokracji lokalnej, a także naszego projektu.  
 
Na Sesję przybył radny Mariusz Kociński.  
 
III. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski-  16 listopada brałem udział w  
spotkaniu OSP Jagatowo. W tym roku jednostka obchodziła 65- lecie i z tej okazji 
teraz odbyło się spotkanie z seniorami strażackimi, którym zostały wręczone 
odznaczenia strażackie.  
17 listopada braliśmy udział w otwarciu placu integracji w Straszynie.  
20 listopada w Wojanowie odbył się gminny konkurs wiedzy o prawach dziecka.  
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23 listopada braliśmy udział w kolejnym festiwalu Św. Cecylii w Przejazdowie.  
Następnie odbywały się spotkania komisji w sprawie wydania opinii na temat projektu 
budżetu gminy na rok 2014. 
3 grudnia odbyło się spotkanie w spółce Eksploatator w sprawie planu rozwoju i 
modernizacji sieci wodno – kanalizacyjnych na terenie gminy na lata 2014-2018. Plan 
jest bardzo ambitny, sieci muszą być rozbudowywane. 
6 grudnia braliśmy udział w otwarciu mostu w Krępcu.  
Wszyscy państwo radni i sołtysi dostali już zaproszenia na spotkanie opłatkowe w 
dniu 16 grudnia 2013 r. na godz. 11.30. Chciałbym przekazać, że ze względów 
organizacyjnych spotkanie to odbędzie się w OKSiR Cieplewo.   
 
IV. Interpelacje i zapytania radnych. 
Pan Jerzy Mik – jest duże prawdopodobieństwo, że jeszcze przez najbliższe dni 
będzie dość ciepło, więc prosiłbym o wykonanie drobnych remontów naprawy dróg. 
W paru miejscach są jeszcze spore dziury, które będą się pogłębiały, a jak spadnie 
śnieg i zrobi się chlapa to prawdopodobieństwo zauważenia ich przez kierowcę 
będzie znikome.  
Śmieci na ul. Przemysłowej – mieszkańcy chyba coraz lepiej wywiązują się ze 
swoich obowiązków dotyczących segregacji, dlatego myślę, że te miejsca, gdzie 
ewidentnie od lat pozostają te śmieci należałoby uprzątnąć. To są pozostałości po 
byłych mieszkańcach, którzy już nie żyją. Niektórzy mieli taki zwyczaj wyrzucania 
wszystkiego przed dom i tam są dwie górki śmieci. Myślę, że też będzie to dobry 
przykład dla mieszkańców, że postępuje się w tej sprawie regularnie i sensownie.  
Ostatnia sprawa to na jakim etapie jesteśmy w sprawie pałacu w Rusocinie? Po 
ostatnich wiatrach nie byłem na miejscu, ale myślę, że mogły nastąpić dalsze szkody.  
Pan Mariusz Kociński – mam zgłoszenie do pana Wójta dotyczące skrzyżowania 
ulic Akacjowej i Kasztanowej – tam zawsze stał pojemnik z piachem. Ostatnio była 
tam sytuacja w poniedziałek, że trzeba było wyciągać ciężarówkę, bo zablokowała 
skrzyżowanie. Panowie dosyć dobrze odśnieżają, ale chyba jak nie pada śnieg to oni 
nie mają obowiązku sypania, a przy takich temperaturach, gdzie jest raz kilka stopni 
na plusie, a raz na minusie, to bardzo ścina wodę i samochody się ślizgają. Także 
prośba, żeby postawić dwie skrzynie w takich newralgicznych miejscach.  
Miałbym również prośbę, żeby na tą interpelację odpowiedzieć mi na piśmie, a 
chodzi mi o dwie duże kałuże (zgłaszałem tę interpelację wiele razy) naprzeciwko 
stacji podnoszenia ciśnienia wody. Tam woda stoi i zagraża nie tylko bezpiecznemu 
przejściu, ale też przejeżdżaniu samochodów. Jest to powierzchnia około 5 – metrów 
na całej szerokości drogi.  
Proszę również o ustawienie znaku pierwszeństwa przejazdu na ul. Topolowej oraz 
tabliczek z numeracją domów, które są w bocznym odbiciu ul. Topolowej. Wiem, że 
już jest zlecenie, ale gdyby można było to przyspieszyć, żeby na święta już to wisiało.  
Pani Adriana Kubska – chciałabym powiedzieć, że Łęgowo jest przepięknie 
rozświetlone dzięki dekoracjom świątecznym, co zauważają nie tylko nasi 
mieszkańcy, ale również okolicznych gmin, którzy bardzo chwalą taką prezentację. 
Mamy pytanie co zrobić jeżeli niektóre nie świecą, bo sporadycznie się zdarza taka 
sytuacja?  
Pan Adam Szpała – mam prośbę w imieniu mieszkańców ul. Dworcowej, bo tam  
jest taka sytuacja, że autobus zjeżdża z górki i zaczyna hamować tuż przed 
zakrętem, żeby się zmieścić w zatoczce. Tam jest po prostu bardzo ślisko. Dziś 
panowie sypali, ale zrobili to w taki sposób, że to nic nie dało. Więc prosiłbym, żeby 
wysypywać tam więcej piachu.  
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Druga sprawa to również są tam chodniki i one są nie odśnieżone i czy to jest w 
gestii gminy czy mieszkańców?  
 
V. Sprawy sołeckie. 

1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
Pan Wiesław Zbroiński – chciałbym wszystkich zaprosić w niedzielę na godz. 13.30 
do Mokrego Dworu na otwarcie Skansenu Żuławskich Maszyn Rolniczych. Wiem, że 
pogoda jest nie za dobra, ale niestety do 25.12.2013 r. musimy rozliczyć projekt i nie 
da się tego inaczej zrobić. Po otwarciu zapraszamy do świetlicy na gorąca zupę i 
herbatę. Chciałbym, żeby przyjechali zarówno radni jak i państwo wójtowie, żeby 
zobaczyć pracę naszego Stowarzyszenia.  

2. Zapytania i wnioski sołeckie. 
Pan Janusz Sampolski – bardzo bym prosił, żeby wyremontować wiatę 
przystankową na wysokości Makro, bo tam pracownicy którzy wracają czasami w 
godzinach późno wieczornych do domu, mają nieciekawą sytuację, bo tam jest teren 
odkryty i nie ma się gdzie schronić przed zimnem czy opadami. Ten drugi 
przystanek, który zniszczyła sama młodzież niech będzie nie wyremontowany, ale 
ten, gdzie stoją pracownicy powinien być.  
Pani Jadwiga Burdziuk – mam wniosek w sprawie posypywania dróg. W niedzielę 
była sytuacja, że można było jeździć u nas na łyżwach po ulicy. Dzwoniłam kilka razy 
do pana, który tym się zajmuje, ale nikt nie odbierał. W końcu, jak autobus nie mógł 
podjechać, to przyjechał i wysypał sól. Dziś sytuacja była podobna. Dzwoniłam do 
pana Jarugi i dostałam informację, że za dwie godziny będzie odwilż i to się roztopi. 
Wiem, że tak będzie, ale przez ten czas może dojść do nieszczęścia. Dziś byłam 
świadkiem, jak w Straszynie na wysokości bloków, autobus szkolny, którym jechałam 
omal nie staranował przystanku i stojących tam ludzi.  
Pan Bogdan Laskowski – jeżeli chodzi o nasz chodnik, o jego budowę która była 
taka, że jak za dużo opadów spadnie to można na nim pływać. Od samego początku 
interweniował pan Wójt, ja też oczywiście do radnych powiatowych, żeby przyjrzeli 
się tej inwestycji, na która tyle czekaliśmy. To było na etapie budowy, zostało to  
jednak podniesione i będzie można przejść. Jednak jest inna sprawa, która mnie 
zbulwersowała: przy wjeździe na pole, żeby poziom chodnika był równy, 
przywieziono glinę z kamieniami i jeździli zagęszczarką. Spytałem się tego pana czy 
u siebie też by tak zrobił. Odpowiedział, że nie, ale taką dostał dyspozycję. 
Oczywiście interweniowałem u tych co mogłem, ale na tą chwilę zostało to tak jak 
było.  
Pani Jadwiga Byczyńska – od roku czasu prosiliśmy o zabranie płytek z boiska, 
przyszła następna zima i nic się nie zmieniło, a jest to niebezpieczne.  
Pan Leszek Czerwiński – doradca rolniczy – po rozmowach z ANR-em, 
chcielibyśmy przekazać państwu informację i prosić o jej rozpowszechnienie, że 
znalazły się środki i prawdopodobnie od nowego roku będzie uruchomiony program 
Młodego Rolnika. Więc jeżeli jest potrzeba to chętnie te wnioski opracuję.  
Poza tym chcę zorganizować w świetlicy w Mokrym Dworze szkolenie na temat 
funkcjonowania gospodarstw agroturystycznych w dniu 17 grudnia 2013 r. o godz. 
10.00. Zapraszam wszystkich zainteresowanych.  
Ponadto z środków, które nie zostały wykorzystane w innych działaniach, zostaną 
przeniesione na modernizację gospodarstw, czyli działanie które służy rolnikom w 
zakupie maszyn, do modernizacji budynków i innych działań inwestycyjnych. W tym 
temacie również będę mówił na szkoleniu.  
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VI. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. zmiany budżetu gminy na rok 2013 
Projekt uchwały odczytała M. Lica-  Skarbnik Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVIII/98/2013 z 
dnia 10 grudnia 2013 r.  w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2013.  
 
2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk -  Sekretarz Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVIII/99/2013 z 
dnia 10 grudnia 2013 r.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Pruszcz Gdański.  
 
3. wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2013 
Projekt uchwały odczytał Z-ca Wójta Andrzej Bożyk. 
Radnym została przedstawiona korekta do uchwały w postaci poprawionego 
załącznika.   
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVIII/100/2013 
z dnia 10 grudnia 2013 r.  w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem 
roku budżetowego 2013.  
 
4. zmiany uchwały nr VI/45/2011 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 9 maja 
2011 r. w sprawie zasad udzielania dotacji celowych na dofinansowanie 
kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej, 
zmienionej Uchwałą nr XIII/122/2011 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 29 
grudnia 2011 r. 
Projekt uchwały odczytała A. Sąpór-  pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
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W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVIII/101/2013 
z dnia 10 grudnia 2013 r.  w sprawie zmiany uchwały nr VI/45/2011 Rady Gminy 
Pruszcz Gdański z dnia 9 maja 2011 r. w sprawie zasad udzielania dotacji 
celowych na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony 
środowiska i gospodarki wodnej, zmienionej Uchwałą nr XIII/122/2011 Rady 
Gminy Pruszcz Gdański z dnia 29 grudnia 2011 r. 
 
Na Sesję przybył radny Jan Pawul.  
 
5. trybu, sposobu i terminu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego działających na 
terenie Gminy Pruszcz Gdański oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
wykorzystania 

Projekt uchwały odczytała L. Gitler – pracownik merytoryczny.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Pan Jerzy Mik – chciałbym się zapytać, czy tym razem ta uchwała została 
przygotowana tak, żebyśmy byli spokojni, że nie zostanie zakwestionowana i że 
zostanie opublikowana i niektórzy, co kwestionują podjęte przez nas uchwały 
dotyczące w szczególności przedszkoli, będą mogli kwestionować, że podjęliśmy coś 
nie do końca zgodnie z prawem?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – pani Gitler powiedziała państwu, że nasza 
uchwała ulega zmianie w związku ze zmianą ustawy i tak naprawdę dopiero 
orzecznictwo pokaże, co ustawodawca miał na myśli. Już mieliśmy taką sytuację z 
Regulaminem utrzymania czystości na terenie gminy, gdzie my uchwalaliśmy go w 
2008 r., a pierwsze orzecznictwo w tej sprawie pojawiło się w 2010 i 2011 r. i dopiero 
wtedy prawidłowość interpretacji z jednej i drugiej strony jest możliwa do ustalenia. 
Także czy ktoś zaskarży taką uchwałę czy nie to jest już poza nami, my nie mamy na 
to wpływu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 11 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 11 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVIII/102/2013 
z dnia 10 grudnia 2013 r.  w sprawie trybu, sposobu i terminu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli oraz innych form 
wychowania przedszkolnego działających na terenie Gminy Pruszcz Gdański 
oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 
 
6. zmiany uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty   
Projekt uchwały odczytała J. Kaczmarek – Jaguś – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Pan Jerzy Mik – chciałbym się dopytać jak ustaliliśmy te 4 m³ na osobę jako średnia 
zużycia wody miesięcznie. Kiedyś było przyjęte 160 litrów na osobę dziennego 
zużycia. Nie mówię, że tak bardzo chciałbym to podwyższać, ale zwracam tylko na to 
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uwagę i jestem ciekawy skąd akurat taka liczba się wzięła?  
Pani Justyna Kaczmarek – Jaguś – dana pochodzą od spółki Eksploatator i średnie 
zużycie wody na terenie naszej gminy na mieszkańca wynosi 3,52 m³. Dlatego 
właśnie taka liczba.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 11 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 11 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVIII/103/2013 
z dnia 10 grudnia 2013 r.  w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyboru metody 
ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 
stawki opłaty. 
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – ponieważ jak państwo wiecie na zmianę 
stawki dla gospodarstw jedno -i dwu osobowych pewna grupa naszych mieszkańców 
czekała, to jeszcze w drodze uzupełnienia, że jeżeli nie będą mieli państwo faktur, to 
można też uzyskać takie zaświadczenie z Eksploatatora.   
 
7. zmiany uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na obszarze Gminy Pruszcz Gdański   
Projekt uchwały odczytała J. Kaczmarek – Jaguś – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 11 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 11 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVIII/104/2013 
z dnia 10 grudnia 2013 r.  w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na obszarze Gminy 
Pruszcz Gdański.  
 

8.  uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – 
część nizinna A, w zakresie fragmentu obrębu geodezyjnego Roszkowo  
Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik referatu.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Radnym zostało odczytane rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwag złożonych 
do projektu zmiany miejscowego polanu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Pruszcz Gdański – część nizinna A, w zakresie fragmentu obrębu geodezyjnego 
Roszkowo.  
 
Pan Jan Pawul – wypowiedź nie została nagrana, z powodu nie włączenia 
mikrofonu.  
Pan Jerzy Mik – jeżeli chodzi o firmy kamieniarskie, to w Łęgowie też były obawy, 
ale zostały one rozwiane, bo firma która przerabia u nas tony kamieni nie jest w 
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ogóle uciążliwa, jeżeli byśmy nie wiedzieli, że tam pracują kamieniarze, to nikt by się 
nie zorientował.  
Pan Mariusz Kociński – skoro pan Mik mówi, że taka sytuacja w ogóle nie jest 
uciążliwa i w dodatku nawet elektrownia gazowa w centrum miasta, tak jak jest w 
Barcelonie, też nie jest, można takie rzeczy zrobić i nikomu nie przeszkadza, to może 
również tu warto się zastanowić czy wprowadzać takie ograniczenia. Oczywiście 
ludzie się obawiają, ale czasami te obawy się nie potwierdzają.  
 
Radni głosowali nad przedstawionym rozstrzygnięciem.  
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 11 radnych) za przyjęciem 
rozstrzygnięcia głosowało 9 osób, 2 osoby wstrzymały się od głosu, Rada 
Gminy przyjęła rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwag złożonych do 
projektu zmiany miejscowego polanu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Pruszcz Gdański – część nizinna A, w zakresie fragmentu obrębu 
geodezyjnego Roszkowo. 
 
Pan Jan Pawul – Komisja wnioskuje o zapis, żeby na każdej działce o zabudowie 
bliźniaczej nie mogły być więcej niż dwa mieszkania.  
Pan Krzysztof Miliński – tutaj zapis musiałby dotyczyć każdego z tych punktów, że 
na każdej działce nie mogą być więcej niż dwa lokale mieszkalne.  
Pan Jan Pawul – chodzi o to, aby ograniczyć możliwości sztucznego zagęszczania 
zabudowy.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Komisja zwróciła uwagę na bardzo istotny 
problem. My w tej chwili widzimy już, że w planach zagospodarowania, jakie w tej 
chwili obowiązują mamy duży kłopot, bo inwestorzy są bardzo pomysłowi, gdzie 
przerabiamy to teraz w Juszkowie i w Straszynie, gdzie na działkach o bardzo 
małych powierzchniach stawia się budynki jednorodzinne, a potem się dokonuje 
podziału, wydziela się maleńkie działki, nie spełniające zapisów planu i mamy 
rzeczywiście nie przewidziane zagęszczenie lokali mieszkalnych na jednej działce. 
Intencją naszą w poprzednim planie był zapis wprost, że jeżeli zabudowa 
jednorodzinna, to znaczy nie z większą ilością mieszkań niż dwa. Będziemy 
przygotowywali takie zmiany do planu, żeby tę lukę ograniczyć. Więc ta uwaga jest 
oczywiście bardzo cenna.  
Pan Krzysztof Miliński – przejrzę w czasie przerwy tą uchwałę, gdzie taki zapis 
należy umieścić, a tym czasem możemy iść dalej, a do tego wrócimy później.  
Pan Jerzy Mik – rozumiem, że nie chcemy mieć nadmiernego zagęszczenia, ale 
przyjmijmy hipotezę, że jest działka 1500 m² i gdy podzielimy ją na pół mamy po 750 
m² na jedną działkę i budynek bliźniaka. Ten zapis powoduje, że tym jednym 
punktem zmienimy to, że wtedy może być tylko jedno mieszkanie, czy tak?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – nie, w takiej sytuacji mogą być dwa.  
Pan Jerzy Mik – żyjemy w czasach, gdzie mieszkań brakuje, dużo ludzi ma 
problemy z zakupem domu. Zakładam, że znajdzie się rodzina, gdzie brat i siostra 
postanowią sobie zbudować w bliźniaku dwie odrębne nieruchomości, dzieląc od 
razu to i ustalając dwa prawa własności.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – więc tak może być, bo w jednej połówce 
mogą być dwa mieszkania. Jeżeli jest bliźniak już na dwóch podzielonych działkach 
to jeszcze na każdej z tych podzielonych mogą być dwa mieszkania.  
Rozumiem wypowiedź pana radnego Mika, ale też musimy zdecydować czy chcemy 
doprowadzić do takiego zagęszczenia zabudowy na terenie gminy. Niektórzy 
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inwestorzy naprawdę swoja pomysłowością potrafią nas zaskoczyć. I teraz mamy 
taki przypadek, że budynki szeregowe w Straszynie będą miały po 140  m² działki.  
Pan Jerzy Mik – tak, tylko żeby wyregulować sprawę tego lokalu, być może 
„wylejemy dziecko z kąpielą” i skrzywdzimy zwykłych obywateli, którzy nie są 
inwestorami.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – jeżeli pod budownictwo bliźniacze wystarczy 
działka 500 m² i na tej działce mogą być dwa lokale mieszkalne, to czy pana zdaniem 
jest to za mało?  
Pan Jerzy Mik – wypowiedź nie została nagrana z powodu nie włączenia mikrofonu.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – chcę zwrócić uwagę, że my chcemy 
zachować takie zapisy, jakie do tej pory obowiązują i my nic nie zmieniamy na 
niekorzyść, chcemy tylko ograniczyć „kombinatorstwo”. My nie pogarszamy zapisów 
planu, tylko precyzujemy, aby wyeliminować te sytuacje, które kształtują ludzie i nie 
są to przeciętni mieszkańcy.  
Pan Jerzy Mik – w Łęgowie na czterech działkach jednorodzinnego budownictwa, 
wykupił to developer i wybudował szeregowe domy, które najprawdopodobniej 
znajdą się pod wodą jak nie teraz, to za 5 lat. Obawiam się tego, że tacy ludzie 
obojętnie co my zapiszemy i tak sobie poradzą, a tym zwykłym ludziom może się coś 
ograniczać.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – my precyzujemy to, co jest w planie 
obowiązującym. Ta precyzja spowoduje tylko tyle, że uniemożliwimy działania 
spryciarzom. Bo na pewno nikt w obliczu prawa nie wpadnie na to, żeby na 500 m² 
działki wybudować 8 mieszkań.  
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – składam wniosek o zarządzenie przerwy w 
celu sprecyzowania zapisów planu.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – ogłaszam 10- minutową przerwę.  
 
Radni wznowili obrady Sesji.  
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – w związku z tym, że problem nie jest taki 
prosty i wymaga głębszej analizy, wnioskuję żeby głosowanie nad tym projektem 
uchwały przełożyć na styczniową sesję.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem wniosku Wójta i zdjęciem projektu uchwały z obrad sesji? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
wniosku głosowało 10 osób, Rada Gminy zdjęła z porządku obrad XXXVIII sesji 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego – część nizinna A, w zakresie fragmentu 
obrębu geodezyjnego Roszkowo z porządku obrad XXXVIII sesji.  
 
Sesję opuściła radna Ewa Romik.  
 
9. o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna, 
fragmentu miejscowości Rotmanka, obręb geodezyjny Straszyn   
Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik referatu.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
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Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVIII/105/2013 
z dnia 10 grudnia 2013 r.  w sprawie o przystąpieniu do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Pruszcz Gdański 
– część wyżynna, fragmentu miejscowości Rotmanka, obręb geodezyjny 
Straszyn.   
 
10. uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna, fragmentu obrębu geodezyjnego 
Cieplewo w gminie Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik referatu.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Pan Jerzy Mik – stara droga to jest ta, która jest zaznaczona czerwonymi kreskami?  
My jesteśmy świadomi, że to jest teren pomiędzy Mercorem, a starą drogą i tam była 
filia obozu koncentracyjnego – czy ta nowa droga już wchodzi na ten teren? Nie 
mówię, że my tam mamy budować miejsca pamięci, bo to jest daleka droga, ale czy 
moglibyśmy przystąpić do wyjaśnienia jak to wyglądało, ponieważ na drodze koło 
ronda znajduje się jeszcze stare ujęcie wody głębinowej. Po wojnie on został 
zaczopowany, ale pagórek pozostał i ślady materialne nadal istnieją. Ś.P. pan 
Słupecki, nauczyciel z Rusocina, swego czasu z uczniami dokonywał takiego 
oczyszczenia terenu i odkrył nawet zarysy baraków, które tam się znajdowały. To był 
teren, którego PGR nigdy nie obsiewał. To była kępa drzew i ten teren nigdy nie był 
użytkowany.  
Pan Krzysztof Miliński – dotychczasowy plan miejscowy nic na ten temat mówi, 
studium uwarunkowań również i żadne z materiałów planistycznych, którymi my 
dysponujemy nie wskazuje takiego miejsca i nie wprowadza żadnych ograniczeń. 
Więc teraz wprowadzenie jakichkolwiek ograniczeń wiązałoby się z koniecznością 
wykupu tego terenu.  
Pan Jerzy Mik – o ile mnie pamięć nie myli, to był wywiad w gazecie, którego udzielił 
pan przewodniczący i dotyczył właśnie tego miejsca.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – dotyczył tego miejsca, ale w 
rozmowach z innymi, dowiadywałem się u poprzedniego przewodniczącego, że nie 
ma żadnej dokumentacji dotyczącej tego terenu.  
Pan Jerzy Mik – ustawa o miejscach pamięci wymienia Rusocin jako miejsce 
podobozu filii Stutthof i ten teren, który my nazywamy terenem w Cieplewie to wg 
starych map to był Rusocin. Prawa strona, jadąc w stronę Pruszcza, od rzeki 
Kłodawy, w górę, to był Mały Rusocin. Czyli w ustawach jest o tym mowa i jest to 
odnotowane. Oczywiście tam przez lata nie było żadnego zainteresowania, ale to 
mniej więcej wygląda tak jak z kamieniami w Granicznej Wsi, gdzie były miejsca 
pochówku ludzi z drugiej wojny światowej. Teraz powoli zostaje to odtwarzane.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – około 3 lata temu byłam osobiście u 
dyrektora muzeum w Sztutowie, żeby ewentualnie sprecyzować te miejsca, które 
znajdują się na terenie gminy, gdzie na podstawie przekazów słownych możemy 
domniemywać, gdzie to mniej więcej było. Niestety nie ma dokładnych informacji i 
muzeum właściwe nie wykazało żadnego zainteresowania tą sprawą. To nie jest tak, 
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że my nie próbowaliśmy dociec jak to wyglądało.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 7 osób, 3 osoby wstrzymały się od głosu, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr XXXVIII/106/2013 z dnia 10 grudnia 2013 r.  w sprawie 
uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna, fragmentu obrębu geodezyjnego 
Cieplewo w gminie Pruszcz Gdański.  
 
11.  nadania nazwy ulicy w miejscowości Straszyn 
Projekt uchwały odczytała B. Dąbrowska – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 7 osób, 3 osoby głosowały przeciw, Rada Gminy podjęła 
Uchwałę nr XXXVIII/107/2013 z dnia 10 grudnia 2013 r.  w sprawie nadania 
nazwy ulicy w miejscowości Straszyn.  
 
12. nabycia działki nr 188/1 położonej w Straszynie na własność Gminy Pruszcz 
Gdański 
Projekt uchwały odczytał Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVIII/108/2013 
z dnia 10 grudnia 2013 r.  w sprawie nabycia działki nr 188/1 położonej w 
Straszynie na własność Gminy Pruszcz Gdański.  
 
14. nabycia działki nr 11/13 i nr 11/15 położonych w Radunicy na własność 
Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytał Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVIII/109/2013 
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z dnia 10 grudnia 2013 r.  w sprawie nabycia działki nr 11/13 i nr 11/15 
położonych w Radunicy na własność Gminy Pruszcz Gdański.  
 
15. sprzedaży działki nr 1424/1 i 1425/1 w Rotmance stanowiącej własność 
Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytał Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVIII/110/2013 
z dnia 10 grudnia 2013 r.  w sprawie sprzedaży działki nr 1424/1 i 1425/1 w 
Rotmance stanowiącej własność Gminy Pruszcz Gdański.  
 
16. ustalenia stawek opłat za zajęcie 1 m² pasa drogowego  
Projekt uchwały odczytała J. Falasa – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVIII/111/2013 
z dnia 10 grudnia 2013 r.  w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie 1 m² pasa 
drogowego.  
 
17. uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytał Z-ca Wójta Andrzej Bożyk.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Pan Jerzy Mik – chciałbym się zapytać, bo dostaliśmy wieloletni plan rozwoju i 
modernizacji urządzeń wodociągowych i mamy się nad tym zastanawiać, to tu są 
pewne dane dotyczące nakładów przez następne lata i takie wstępne spojrzenie na 
rok 2014 oznacza, że sporo milionów przeznaczymy na udziały, tak?   
Pan Z-ca Wójta Andrzej Bożyk – ta uchwała o wieloletnim planie wodno – 
kanalizacyjnym nie jest przedmiotem dzisiejszej sesji i on będzie zmieniany i 
dostosowywany do naszych realiów.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – jeżeli chodzi o ciśnienie wody, sporadycznie 
jeżeli obawiamy się tego, że np. w okresie suszy i co za tym idzie maksymalnego 
zużywania wody, przyjdzie mieszkaniec i sprawdzi, że podajemy ciśnienie pół 
atmosfery, a w naszym regulaminie jest zapisane atmosfera i zarzuci nam, że nie 
spełniamy swoich obowiązków. Natomiast, jeżeli my dziś wpisujemy normę zgodą z 
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ustawą, a i tak wiemy że podajemy w większości roku wyższe normy, to myślę, że to 
jest dobre rozwiązanie. Bo jeżeli chcemy wpisać wyższą, to zaraz na początku roku 
musimy podjąć uchwałę, w której trzeba będzie dodać środki, które spowodują, że 
absolutnie w każdym czasie my będziemy utrzymywać wyższe ciśnienie.  
Pan Mariusz Kociński – a to z kolei może spowodować, że w niektórych miejscach 
może wzrosnąć powyżej sześciu, co z kolei spowoduje jakieś anomalie.  
Mam jeszcze pytanie odnośnie Regulaminu w kontekście ochrony przeciwpożarowej. 
W Borkowie w wyniku braku prądu nie ma możliwości odpowiedniego 
zabezpieczenia ciśnienia wody. Czy regulamin to reguluje?  
Pan Z-ca Wójta Andrzej Bożyk – ale taka sytuacja mogłaby być wszędzie, bo 
wszystkie urządzenia pracują na prądzie. Mamy dwa agregaty, które są dyspozycji 
wszystkich ujęć, są mobilne.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVIII/112/2013 
z dnia 10 grudnia 2013 r.  w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Pruszcz Gdański.  
 
VII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  
Pan Z-ca wójta Andrzej Bożyk –  pan Mik – remont dróg – sprawdzę czy mamy 
jeszcze na to jakieś środki. 
ul. Przemysłowa – śmieci – zajmiemy się tym.  
Jeżeli chodzi o Rusocin to jest to teraz prywatna posesja. (Pani Wójt Magdalena 
Kołodziejczak – w tej sprawie mamy dwa terminy: koniec listopada i grudnia i 
wystąpiliśmy do właścicieli z roszczeniem wynikającym z tych terminów nie 
spełnionych i później będziemy się przymierzali do rozwiązania umowy).  
pan Kociński -  zostanie to zrobione.  
Jeżeli chodzi o miejsce obok stacji podnoszenia ciśnienia wody, my robiliśmy to 
pobocze, ale chyba trzeba tam całkowicie wyciąć krawężnik. Wrócimy jeszcze do 
tego na wiosnę, bo teraz nie bardzo już się da coś tam zrobić.  
pani Kubska – już wiemy, gdzie wyłączyło się to oświetlenie, naprawimy to.  
 
VIII. WOLNE WNIOSKI. 
Pan Karol Karc – chciałbym złożyć wniosek dotyczący Centrum Sportu w 
Juszkowie, aby gmina przeanalizowała możliwości budżetowe, żeby zwiększyć ofertę 
dla mieszkańców naszej gminy. Bo teraz tam są tylko kajaki i rowery, a była mowa o 
nartach wodnych, ale to utknęło w martwym punkcie, w związku z tym proszę o 
rozważenie tej możliwości.  
 
IX. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XXXVIII Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji 
została zakończona o godz. 15.00.  
 
Protokołowała: 
Anna Klonkowska 
Protokół został przyjęty na XL Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu 17  
stycznia 2014 r.  
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